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Grajewo, marzec 2018 r. 



 
Protokół Nr 37/18 z dnia 27 marca  2018 roku 

 

z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta tj.: Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Miasta, Komisji Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony Środowiska 

oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady Miasta Grajewo, odbytego w dniu  

27 marca 2018 roku. Miejsce posiedzenia  - sala konferencyjna Urzędu Miasta 

Grajewo (ul. Strażacka 6A - 19-200 Grajewo).  

Posiedzeniu przewodniczył – Pan Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący 

Komisji Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz 

Prawa i Porządku Publicznego  Rady Miasta Grajewo 

Godz. rozpoczęcia – 10.00 

Godz. zakończenia – 11.40 

Stan liczbowy członków Komisji – 20 radnych 

Obecnych – 20  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie trzech Komisji w składzie:  

1. Babul Tomasz 

2. Boć Edward 

3. Chełmińska Scholastyka 

4. Chiliński Ryszard 

5. Chrzanowska-Karwowska Aneta Ewa 

6. Dembiński Wiesław Janusz 



7. Fadrowski Zbigniew 

8.  Fidura Jerzy 

9.  Formejster Wojciech Szczepan 

10.  Grabowska Wioleta 

11. Jagielska Henryka 

12. Wojciech Dariusz Maleszewsk 

13.  Mścichowski Andrzej 

14.  Niewiarowski Andrzej 

15.  Opara Anna 

16.  Paszkowski Tomasz 

17. Podlaski Kazimierz 

18.  Purwin Daniel 

19. Stefańska Monika 

20. Stuchła Marcin  

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./. 

Ad 1 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/ Edward Boć – Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu...RM 

1/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

2/  Andrzej Niewiarowski–  Przewodniczący Komisji Gospodarki...RM 

 spośród siebie wyłonili na przewodniczącego obrad: 

 Andrzeja Niewiarowskiego -  Przewodniczącego Komisji 



Gospodarki…..RM.  

Pan Andrzej Niewiarowski - Przewodniczący Obrad 

Dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając 

wszystkie przybyłe osoby. Stwierdził, że na stan 20 radnych/członków trzech 

Komisji, aktualnie w posiedzeniu bierze udział 17 radnych ( wg listy 

obecności), co stanowi  o prawomocności obrad ( quorum). 

Ad 2 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji  - w wersji elektronicznej (tablety) 

Pan Andrzej Niewiarowski  - Przewodniczący Obrad 

Poprzez odczytanie przedstawił następujący porządek obrad połączonych 

Komisji Rady Miasta:  

Proponowany prządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Informacja roczna o realizacji Uchwały nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo  

z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu przez miasto Grajewo. 

4. Analiza zaległości podatkowych za 2017 r. 

5. Sprawozdanie z działalności GCK w Mieście Grajewo za 2017 r., plan pracy 

na 2018 r., harmonogram imprez na 2018 r., planowane projekty na 2018 r., 

dane o funkcjonowaniu kina za 2017 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Grajewskiej Izby Historycznej za 2017 r. 



7. Informacja z działalności Centrum Tradycji Mleczarstwa „Muzeum Mleka”  

za 2017 r., budżet, kadra, zamierzenia na 2018 r. 

8. Sprawozdanie z realizacji programu opieki nad zabytkami dla miasta 

Grajewo za lata 2016-2017. 

9. Gospodarka odpadami - Regionalna Instalacje Przetwarzania Odpadów  

w Koszarówce (stan wysypiska miejskiego, zbiórka, magazynowanie, 

transport, segregacja odpadów). Warianty rozwiązań w gospodarce odpadami 

komunalnymi. Obsługa mieszkańców przez istniejący system gospodarki 

odpadami na terenie miasta. Sprawozdanie z gospodarowania odpadami 

komunalnymi za 2017 rok. 

10. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) podziału miasta Grajewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic  

i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu;  

b) nadania nazw ulic;  

c) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Grajewo w 2018 r.”; 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 

2027; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok.  

11. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Miasta.  

12. Wolne wnioski i informacje.  



13. Zamknięcie posiedzenia. 

Następnie poinformował o tym, że w międzyczasie wpłynął Wniosek 

skierowany przez Burmistrza Miasta Grajewo o rozszerzenie porządku obrad  

poprzez  zapoznanie się ze Sprawozdaniem z przebiegu konsultacji budżetu 

obywatelskiego, zgodnie z § 8 Uchwały  

Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 29 listopada 2017 r.  

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego na 2018 rok, po czym odczytał jego treść. Będąc przy głosie 

zwrócił się z zapytaniem czy będą inne uwagi lub wnioski do                   

porządku obrad a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie  

w sprawie rozszerzenia porządku obrad, zgodnie z wnioskiem Burmistrza. 

Komisje w głosowaniu jawnym opowiedziały się za rozszerzeniem 

porządku obrad o dodatkowe punkty dot. zapoznania się 

Sprawozdaniem z przebiegu konsultacji budżetu obywatelskiego, 

zgodnie z § 8 Uchwały Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 

29 listopada 2017 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2018 rok 

- jako pkt 3. 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Porządek obrad- po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 



3. Sprawozdaniem z przebiegu konsultacji budżetu obywatelskiego, 

zgodnie z § 8 Uchwały Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 

29 listopada 2017 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2018 rok. 

4.Informacja roczna o realizacji Uchwały nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo  

z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu przez miasto Grajewo. 

5. Analiza zaległości podatkowych za 2017 r. 

6. Sprawozdanie z działalności GCK w Mieście Grajewo za 2017 r., plan pracy 

na 2018 r., harmonogram imprez na 2018 r., planowane projekty na 2018 r., 

dane o funkcjonowaniu kina za 2017 r. 

7. Sprawozdanie z działalności Grajewskiej Izby Historycznej za 2017 r. 

8. Informacja z działalności Centrum Tradycji Mleczarstwa „Muzeum Mleka”  

za 2017 r., budżet, kadra, zamierzenia na 2018 r. 

9. Sprawozdanie z realizacji programu opieki nad zabytkami dla miasta 

Grajewo za lata 2016-2017. 

10. Gospodarka odpadami - Regionalna Instalacje Przetwarzania Odpadów  

w Koszarówce (stan wysypiska miejskiego, zbiórka, magazynowanie, 

transport, segregacja odpadów). Warianty rozwiązań w gospodarce odpadami 

komunalnymi. Obsługa mieszkańców przez istniejący system gospodarki 

odpadami na terenie miasta. Sprawozdanie z gospodarowania odpadami 

komunalnymi za 2017 rok. 



11. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) podziału miasta Grajewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic  

i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu;  

b) nadania nazw ulic;  

c) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Grajewo w 2018 r.”; 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 

2027; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok.  

12. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Miasta.  

13.Wolne wnioski i informacje.  

14. Zamknięcie posiedzenia. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad3. 

/-. Sprawozdaniem z przebiegu konsultacji budżetu obywatelskiego, 

zgodnie z § 8 Uchwały Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 

29 listopada 2017 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2018 rok. / 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz 

 z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  



( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Burmistrz Miasta Grajewo 

- referują: Naczelnik WO UM Pani Emilia Piwko 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:”Sprawozdaniem z przebiegu konsultacji 

budżetu obywatelskiego, zgodnie z § 8 Uchwały Nr XLIV/334/17 

Rady Miasta Grajewo z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego na 2018 rok”. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos? 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

Powiedziała, że zaskoczyła ją tak duża liczba kart z głosami nieważnymi -246 i 

dlatego też  chciałaby poznać powody takiej klasyfikacji. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Zapewnił, że na żadnym etapie nie ingerował w kwestie związane z budżetem  

obywatelskim. Wyjaśnił, że ustalenie wyników glosowania do budżetu 

obywatelskiego to była rola Zespołu do weryfikacji ważności oddanych 

głosów na zadania zgłoszone do budżetu obywatelskiego na 2018 rok, który 

powołał Zarządzeniem Nr 570/18 z dnia 2018-02-26 . 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

Z pozycji członka Zespołu do weryfikacji ważności oddanych głosów na 

zadanie zgłoszone do budżetu obywatelskiego na 2018 rok poinformował, że  

jedną z przesłanek do unieważnienia był brak na karcie do głosowania 

imienia matki. Dodał, że  w trakcie tej czynności uczestniczył obserwator. 

Podczas otwarcia urn obecny był obserwator - przedstawiciel KS Maratonka. 



Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Oświaty….RM 

Ad vocem odpowiedziała, że w jej ocenie brak imienia matki w karcie do 

głosowania nie powinno wpływać na ważność głosu. Kontynuując powyższy 

wątek dodała, że jeśli brak takich danych miałby decydować  

o ważności głosu to informacje o tym należałoby umieścić w objaśnieniach 

na karcie do głosowania.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

W nawiązaniu do prowadzonej dyskusji stwierdził, że każdy radny ma swoje 

cele odnośnie budżetu obywatelskiego stąd te dyskusje. Zwrócił uwagę, że to 

rada poprzez podjęcie uchwały ustaliła zasady głosowania oraz treść karty do 

głosowania. Dodał, że nie wie w jaki sposób Zespół podszedł do oceny 

ważności głosów. Ponadto zwrócił uwagę, że w skład Zespołu do weryfikacji 

głosów weszli również radni którzy jak należy domniemywać cieszą się 

zaufaniem rady.   

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

Powiedziała, że oczekuje uwzględnienia tych uwag na etapie procedowania 

nad kolejnym projektem uchwały., tj. przed uruchomieniem kolejnej edycji. 

Pani Henryka Jagielska- Członek Komisji 

Stwierdziła, że radni nie powinni podważać prac Zespołu skoro wcześniej 

obdarzyli go zaufaniem.  

Pani Emilia Piwko- Naczelnik WO UM 

W imieniu Zespołu szczegółowo omówiła Sprawozdanie z przebiegu 

konsultacji budżetu obywatelskiego, zgodnie z § 8 Uchwały  

Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 29 listopada 2017 r.  

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego na 2018 rok. Dokonała interpretacji uzyskanych wyników 

głosowania. Zapewniła, że ustalone wyniki głosowania są wiarygodne  

i uczciwe, co potwierdził system elektroniczny weryfikujący wyniki 

głosowania, w tym ważność oddanych głosów. Kontynuując powyższy wątek 



poinformowała, że ręcznie przeliczone głosy, które wpłynęły wpisano do 

programu komputerowego. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Członek Komisji 

Zawnioskował o uwzględnienie także wcześniejszych rekomendacji 

zgłoszonych na sesji dotyczących zmian w organizacji i przebiegu procesu  

związanego z budżetem obywatelskim, po czym wypowiedź obudował 

szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Sprawozdanie z przebiegu 

konsultacji budżetu obywatelskiego, zgodnie z § 8 Uchwały  

Nr XLIV/334/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 29 listopada 2017 r.  

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

budżetu obywatelskiego na 2018 rok. 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad4. 

/- Informacja roczna o realizacji Uchwały nr V/29/11 Rady Miasta 

Grajewo z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków  

i trybu finansowania rozwoju sportu przez miasto Grajewo./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej 

 ( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 5 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:  Burmistrz Miasta Grajewo 



- referują: Janusz Szumowski - Sekretarz Klubu „Warmia” 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:”Informacja roczna o realizacji Uchwały 

nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo z dnia 22 lutego 2011r.  

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju 

sportu przez miasto Grajewo”. 

Zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pan Janusz Szumowski -  Sekretarz KS „ Warmia” 

Podziękował obecnej radzie oraz burmistrzowi za pomoc i wsparcie  

w realizacji zadań realizowanych przez K.S. Warmia”, a następnie zaprosił na  

Walne Zebranie Sprawozdawcze K.S. WARMIA Grajewo , które odbędzie się  

w dniu 29 marca 2018 roku (czwartek) o godz. 16:00 (pierwszy termin) lub  

o godz. 17:00 (drugi termin) w Sali Konferencyjnej Urzędu Miasta  

w Grajewie.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały Sprawozdanie z realizacji 

Uchwały nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo z dnia 22 lutego 2011 r. 

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju 

sportu przez miasto Grajewo.  

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się 

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad5. 

/- Analiza zaległości podatkowych za 2017 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 



/ Informacja stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Budżetu….RM 

- referują: Dariusz Latarowski Burmistrz Miasta Grajewo 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:” Analiza zaległości podatkowych za 

2017 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację dot. zaległości 

podatkowych za 2017 r.  

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad6. 

/-Sprawozdanie z działalności GCK w Mieście Grajewo za 2017 r., 

plan pracy na 2018 r., harmonogram imprez na 2018 r., planowane 

projekty na 2018 r., dane o funkcjonowaniu kina za 2017 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 7 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Oświaty...RM 



- referują: Dyrektor GCK Pan Tomasz Dudziński 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:”Sprawozdanie z działalności GCK  

w Mieście Grajewo za 2017 r., plan pracy na 2018 r., harmonogram 

imprez na 2018 r., planowane projekty na 2018 r., dane  

o funkcjonowaniu kina za 2017 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy trwają już uzgodnienia związane  

z przygotowaniem do cyklicznej imprezy „Dni Grajewa 2018”? 

Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Odpowiedział, że dopinane są ustalenia dot. letnich imprez, w tym „Dni 

Grajewa 2018”. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Poruszył temat dot. pozyskiwania nowych pozycji filmowych do grajewskiego  

kina. 

Pan Tomasz Dudzinski – Dyrektor GCK 

Zapewnił, że bardzo szybko reaguje na wchodzące do kin nowości filmowe 

cieszące się dużą popularnością i stara się je pozyskiwać do grajewskiego 

kina. W repertuarze znajdują się filmy skierowane dla widzów w każdym 

wieku. W przypadku filmów cieszących się popularnością wcześniejsze kupno 

biletu pozwoli uniknąć długich kolejek przed kasą kina.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Zwrócił uwagę na brak kabaretów w ofercie GCK. 

Pan Tomasz Dudzinski – Dyrektor GCK 

Odpowiedział, że z tego typu ofertą GCK planuje dotrzeć  do odbiorcy 

przynajmniej dwa razy do roku. Najbliższy termin to 2 czerwca br. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Stwierdził, że GCK organizuje lub współorganizuje szereg imprez kulturalnych, 

rozrywkowych, społecznych, które już na stałe zagościły w życiu kulturalnym 



mieszkańców.   

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie 

opiniujące Sprawozdanie będące przedmiotem obrad. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Sprawozdanie z działalności GCK 

w Mieście Grajewo za 2017 r., plan pracy na 2018 r., harmonogram 

imprez na 2018 r., planowane projekty na 2018 r., dane  

o funkcjonowaniu kina za 2017 r.  

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/  

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad7. 

/- Sprawozdanie z działalności Grajewskiej Izby Historycznej za 

2017r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z 

materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 8 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Oświaty...RM 

- referują: Dyrektor GCK Pan Tomasz Dudziński 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:”Sprawozdanie z działalności 

Grajewskiej Izby Historycznej za 2017r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie 



opiniujące Sprawozdanie będące przedmiotem obrad. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Sprawozdanie z działalności 

Grajewskiej Izby Historycznej za 2017 r.  

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad8. 

/- Informacja z działalności Centrum Tradycji Mleczarstwa „Muzeum 

Mleka” za 2017 r., budżet, kadra, zamierzenia na 2018 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 9 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Oświaty...RM 

- referują: Dyrektor GCK Pan Tomasz Dudziński 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:”Informacja z działalności Centrum 

Tradycji Mleczarstwa „Muzeum Mleka” za 2017 r., budżet, kadra, 

zamierzenia na 2018 r.” 

Będąc przy głosie zapytał o frekwencję osób odwiedzających Centrum 

Tradycji Mleczarstwa? 

 Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Odpowiedział, że bywa rożnie, chociaż wynik tegoroczny powinien być 

zbliżony do poprzedniego roku. 

Pan Andrzej Mścichowski – Członek Komisji  



Zwrócił się z zapytaniem, czy został podpisana umowa na dzierżawę  części 

gastronomicznej w CTM M-M? 

 Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Odpowiedział, że umowa została podpisana.  

Pan Tomasz Paszkowski- Członek Komisji  

Zwrócił uwagę na brak tablic informacyjnych i banerów w centrum miasta 

promujących CTM M-M. 

 Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Odpowiedział, że w pewnych punktach miasta np. przy drogach wjazdowych 

do Grajewa takie tablice się pojawią. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji 

Zapytał czy jest zainteresowanie wynajmem sali konferencyjnej w Muzeum 

Mleka? 

Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Odpowiedział, że jest duże zainteresowanie wynajmem sali konferencyjnej do 

organizacji szkoleń, konferencji, spotkań itp. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

Zwróciła się z zapytaniem o wakaty w GCK oraz czy przewidywane są zmiany 

organizacyjne? 

 Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Odpowiedział, że: 

- brak wakatów, 

- zmiany organizacyjnej na stanowiskach dwóch konserwatorów, w związku  

z odejściem na emeryturę. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie 

opiniujące Sprawozdanie będące przedmiotem obrad. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację z działalności 

Centrum Tradycji Mleczarstwa „Muzeum Mleka” za 2017 r., budżet, 



kadra, zamierzenia na 2018 r.  

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad9. 

/- Sprawozdanie z realizacji programu opieki nad zabytkami dla 

miasta Grajewo za lata 2016-2017./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 10 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:”Sprawozdanie z realizacji programu 

opieki nad zabytkami dla miasta Grajewo za lata 2016-2017.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać 

głos, a w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie 

opiniujące Sprawozdanie będące przedmiotem obrad. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Sprawozdanie z realizacji 

programu opieki nad zabytkami dla miasta Grajewo za lata 2016 

-2017.  

/ głosowanie: 14 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 



Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad10. 

/ - Gospodarka odpadami - Regionalna Instalacje Przetwarzania 

Odpadów w Koszarówce (stan wysypiska miejskiego, zbiórka, 

magazynowanie, transport, segregacja odpadów). Warianty 

rozwiązań w gospodarce odpadami komunalnymi. Obsługa 

mieszkańców przez istniejący system gospodarki odpadami na 

terenie miasta. Sprawozdanie z gospodarowania odpadami 

komunalnymi za 2017 rok./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 11 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Gospodarki……...RM  

- referują: Naczelnik WGK UM Pan Bogdan Wojslawowicz 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:” Gospodarka odpadami - Regionalna 

Instalacje Przetwarzania Odpadów w Koszarówce (stan wysypiska 

miejskiego, zbiórka, magazynowanie, transport, segregacja 

odpadów). Warianty rozwiązań w gospodarce odpadami 

komunalnymi. Obsługa mieszkańców przez istniejący system 

gospodarki odpadami na terenie miasta. Sprawozdanie  

z gospodarowania odpadami komunalnymi za 2017 rok.” 



Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie 

opiniujące Sprawozdanie będące przedmiotem obrad. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację na temat Gospodarki 

odpadami - Regionalna Instalacje Przetwarzania Odpadów w 

Koszarówce (stan wysypiska miejskiego, zbiórka, magazynowanie, 

transport, segregacja odpadów). Warianty rozwiązań w gospodarce 

odpadami komunalnymi. Obsługa mieszkańców przez istniejący 

system gospodarki odpadami na terenie miasta. Sprawozdanie  

z gospodarowania odpadami komunalnymi za 2017 rok.  

/ głosowanie: 14 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad11. 

/-Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:/ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Stwierdził, że aktualnie komisje będą procedowały nad projektami uchwał. 

Dodał, że zadaniem komisji jako wewnętrznego organu rady jest ich 

zaopiniowanie. 

 

a) w sprawie podziału miasta Grajewo na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 



/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 12 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały - w sprawie podziału 

miasta Grajewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie  

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie podziału miasta Grajewo na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych  

w każdym okręgu- bez poprawek;  

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

 

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

b) w sprawie nadania nazw ulic;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 13  do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski  

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 



Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały - w sprawie nadania nazw 

ulic. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie  

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie nadania nazw ulic-bez poprawek 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

c) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

miasta Grajewo w 2018 r.”; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 14  do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały-w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Grajewo w 2018 r.”; 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 



głos? W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie  

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

miasta Grajewo w 2018 r.”-bez poprawek 

/ głosowanie: 14 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

d) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta 

Grajewo na lata 2018 – 2027; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 15 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały - w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 

2027. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie  

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 



miasta Grajewo na lata 2018 – 2027-bez poprawek;  

/ głosowanie: 14 głosów-za, 2-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

e) w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok.  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 16 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały - w sprawie zmian  

w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie  

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

W procesie procedowania Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok-

bez poprawek. 

/ głosowanie: 15 głosów-za, 2-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad12. 

/-Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia 



Komisji Rady Miasta./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Procedurze przyjęcia poddał protokół z poprzedniego posiedzenia 

połączonych Komisji, który wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem 

uwag, co do treści dokumentu zarządził głosowanie  w sprawie jego 

przyjęcia.   

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół Nr 36/18 z dnia                                        

20 lutego 2018 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta 

- bez uwag, co do treści.  

( głosowanie: 17 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad13. 

/-Wolne wnioski i informacje. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej. Będąc przy głosie wniósł zastrzeżenia  

w stosunku do firmy, która zajmuje się sprzątaniem ulic na terenie miasta, 

z uwagi na to, że podczas wykonywania czynności sprzątających dochodzi do 

dużego zakurzenia.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Potwierdził, że takie sytuacje miały miejsce co zostało przez niego 

udokumentowane w postaci nagrania. Zapewnił, że sprawa będzie 



wyjaśniana.  

Pani Anna Opara – Członek Komisji  

Zgłosiła wniosek dot. załatania dziur w nawierzchni przy blokach od strony 

Kościoła pw. Trójcy Przenajświętszej. 

Pani Henryka Jagielska- Członek Komisji 

Zawnioskowała o dokonanie przeglądu technicznego urządzeń siłowni 

zewnętrznej w Parku Solidarności.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że wniosek zostanie zrealizowany.  

Pan Ryszard Chiliński- Członek Komisji 

Zawnioskował o dokonanie wymiany tablic informacyjnych wykonanych ze 

sklejki, głównie tych zlokalizowanych przy przedszkolach 

 Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Ad vocem odpowiedział, że przegląd stanu tablic odbędzie się wiosną  

a kolejnym krokiem będzie wymiana tych które uległy zniszczeniu i nie nadają 

się do dalszego użytkowania.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Omówił temat dot. złożenia wniosku na dofinansowanie budowy dróg: płk. 

Tadeusz Falewicza, mjr. Jana Tabortowskiego, płk. Franciszka Kaczkowskiego 

oraz części ulicy nie mającej nazwy w ramach rzadowego9 programu na rzecz 

rozwoju oraz konkurencyjności regionu poprzez wsparcie lokalnej 

infrastruktury drogowej. 



Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknął realizację tego 

punktu i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad14. 

/-  Zamkniecie posiedzenia/ 

Pan Andrzej Niewiarowski - Przewodniczący Obrad 

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem 

posiedzenia, zamknął posiedzenie, dziękując wszystkim za udział.   

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokółowała: B. Poniatowska  

 

(naczelnik BRM) 

                                                              Przewodniczący Obrad 

                                                                / Przewodniczący Komisji Gospodarki... ....RM 

                              

                                                                   Andrzej Niewiarowski 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 


